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I 

Açı l ış Konuşma la r ı 

SUNUCU 

- Saygıdeğer hanımefendiler, saygıdeğer beyefendiler; Ankara Eczacı 
Odası'nın ev sahipl iğinde Türk Eczacıları Birllği'nin düzenlemiş o lduğu 8. 
Türkiye Eczacılık Kongresi'ne hepiniz hoş geldiniz, şerefler verdiniz. 

Değerli katılımcılar; sizleri ulusumuzun kurucusu Mustafa Kemal Atatürk 
ve silah arkadaşları başta olmak üzere, tüm şehitlerimiz ve Türk eczacılık 
mesleğine emeği geçenlerin anısına bir dakikalık saygı duruşuna davet 
ediyorum. 

(Saygı duruşu, İstiklal Marşı) 

SUNUCU 

- Hepinize çok teşekkür ediyoruz. 

Saygıdeğer hanımefendiler, saygıdeğer beyefendiler; 8. Türkiye Eczacılık 
Kongresi'nin açılış konuşmalarını yapmak üzere Türk Eczacıları Birliği 
Merkez Heyeti Başkanı Sayın Ecz. Mehmet Domaç'ı kürsüye davet 
ediyorum. 

Sayın Başkan; buyurun efendim. 
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Ecz. MEHMET DOMAÇ 
Türk Eczacıları Birliği Merkez Heyeti Başkanı 

Sayın Türkiye Büyük Millet Meclisi Sağlık ve Sosyal işler Komisyonu 
Başkanı, Sayın Trabzon Milletvekilim, Sayın Diyarbakır Milletvekilim, 
Sayın Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Eczacılar Birliği Başkanı, 

değerli başkanlar, eczacılık fakültelerimizin değerli dekanları, eczacılık 
fakültelerimizin değerli öğret im üyeleri, değerli meslektaşlarım, 
kongremizin değerli delegeleri ve değerli basın mensupları; 8. Türkiye 
Eczacılık Kongresi'ne katıldığınız için hepinize çok teşekkür ediyorum. 

Bugün burada sizlere hitap etmenin benim için büyük bir onur ve 
zevk olduğunu söylemek isterim. Kongreyi birlikte 
gerçekleştirdiğimiz Türk Eczacıları Birliği Ankara Eczacı Odası'na 

bu çabaları için, hepinizin huzurunda ve tüm eczacılık camiası adına 
teşekkürlerimi sunuyorum. Bu kongre, bizim için ayrı bir anlam ifade 
ediyor. Bu yıl Türk Eczacıları Birliği'nin 50'nci kuruluş yı ldönümü. 
Kongremiz, bu bakımdan aynı zamanda bir 50'nci yıl kongresi ve 
kongreye anlamına yakışır bir b iç imde hazırlanmaya çalıştık. Eczacılık 
belgeselinden, 50'nci yıl logosuna kadar her detay üzerinde yoğunlaştık. 
Aynı zamanda Dünya Eczacılık Federasyonu Başkanı Sayın Jean 
Parrot'un da kongremize katılmış olması, bize büyük bir onur vermektedir. 
Kongremiz, iyi eczacılık uygulamalarından eczacılık eğitimine, 
fitoterapiden, klinik eczacılığa kadar eczacılık mesleğinin çok çeşitli 
alanlarında, ama bu kez özellikle sosyal eczacılık alanında bilimsel bilgiyi 
üretmeyi ve üretilen bilimsel bilgileri paylaşmayı öngörüyor. 



701i yılların sonunda yapılan 1 .Türk Eczacılık Kongresi'nin üzerinden 27 yıl 
geçti. Bu süre içinde mesleki, siyasal, toplumsal, ekonomik bir dizi 
dönüşüm söz konusu oldu. Heraklltos, değişmeyen tek şeyin değiş im 
olduğunu söylemiş. Ancak hemen eklemek lazım; bilgiye sahip olma, 
bilgiyi paylaşma, ortak tavır üretme ve ortak etkinlik ihtiyacı da 
değişmedi. Bunun yanında, aslında geçtiğimiz 23 yıl, bizim neoliberal 
politikalara karşı sosyal devleti ve insanlığın refahını savunan 
taleplerimizin değişmediğini de görüyoruz. 

Değerli konuklar, değerli meslektaşlarım; Dünya Sağlık Örgütü, İkinci 
Dünya Savaşı'ndan sonra kurulan örgütlerin en önemli lerinden bir tanesi. 
Dünya Sağlık Örgütü'nün kurulması, sağlığın küresel bir konu olduğunun 
ve dünyanın her köşesindeki insanların sağlığını iyileştirmek için birlikte 
çalışmamız gerektiğinin göstergesi oldu. Dünya Sağlık Örgütü'nün 
değerli çalışmalarına devam etmesini, hakkettiği desteği görmesini ve 
her gün daha sağlıklı, barış içinde bir dünya hedefimize bir adım daha 
yaklaşmamızı dil iyorum. 

Değerli meslektaşlarım; bildiğinize eminim, geçen sene Birleşmiş 
Milletler, 2050 yılı için öngörülerde bulundu, nüfus rakamlarını 
açıkladı. Bu öngörüler bizi çok ürküttü, gerçekle yüz yüze 

gelmemizi sağladı. Şu anda 1.2 milyar insan gelişmiş dünyada, 4.9 
milyar insan da gelişmekte olan dünyada yaşıyor. 2050 yılına 
geldiğimizde, gel işmekte olan ülkeler 8 milyar 200 milyona ulaşırken, 
gelişmiş ülkelerdeki nüfus aynı kalacak. Bu rakamlar, insanların refahıyla 
ilgilenen herkes tarafından ciddiye alınmalıdır. 50 yıl içerisinde fakir 
ülkelerdeki nüfus, zengin ülkelerdeki nüfusun hemen hemen yedi katı 
artacak. Artık zengin ülkelerin uyanma zamanı geldi. Şayet gelişmiş 
ülkeler, sağlık ve eğit im alanındaki refahı dünyayla paylaşmamaya devam 
ederlerse, yoksulluk ve açlığın hayal edebi leceğimizden çok daha öte 
boyutlarda o lduğunu göreceğiz. Zengin ülkeler, görmezden geldikleri 
fakir ülkelerin sorunlarıyla aralarına duvar örmedikleri takdirde, ektiklerini 
b içmek zorunda kalacaklar. 

Eski İngiliz başbakanlarından Clement Attlee, şöyle demişti: "Eğer 
kendi sınırlarımız içerisinde bir cennet yaratıp, dışarıda bir 
cehennem oluşmasına göz yumarsak, hayatta kalamayız." İşte 

gelişmiş ülkelerin asırlardır yaptıkları, tam olarak budur. Bir yandan fakir 
ülkelerde ticareti önlemek için engel yaratılıyor, göçü önlemek için 
duvarlar örülüyor, bir yandan da zenginleşiliyor. Bu duvar ve engeller, 
onun dışında yaşamak zorunda bırakılan insanları dünyanın ötesinde bir 
başka yere gönderiyor. Gelişmekte olan dünyanın ihtiyaçlarına yanıt 
verilmesi gerekiyor. Çok basitçe, bu ülkelerin, ikiz kuleler gibi dünyayı 
zengin ülkelerin başına yıkabileceğinden duyulan korku nedeniyle değil, 
sosyal eşitliğin sağlanması ve refahın insanlar arasında eşit dağıtılması, 
adalet ve insan onuru için bunu yapması gerekiyor. Hiç kimse, zengin 
kuzey ülkelerinde doğan çocuğun zenginliği, Hindistan'da doğan 
çocuğun fakirliği, yoksul luğu hakkettiğini iddia edemez. Maalesef 
yaptıklarımızla, özellikle de yapamadıklarımızla bu tanımlamaların doğru 
olduğu bir dünyada yaşamaya devam ediyoruz. 

Bugün içerisinde yaşadığımız dünya, nasıl bir dünya? Bu dünya, savaşlar 
ve çatışmalarla dolu bir dünya. Toplam askeri harcama, sanayileşmiş 
ülkelerin fakir ülkelerin gelişmesi için yaptıkları dış yardımın 14 katına 
erişmiş durumda. Almanya'nın ilaç tüketimi, Afrika ve Avustralya 



Kıtası'nda yaşayan insanlardan fazla. Bu dünya, düşüncesiz tüketip ve 
tahrip edilen insanların bulunduğu bir dünya, bilinen canlı türlerinin yüzde 
12'si yok o lma tehlikesiyle karşı karşıya, petrol rezervlerinin 50 yılda 
tükenebileceği söyleniyor. Çocukların çoğuna farklı ırk, din veya etnik 
kökenden gelen yaşıtlarından çoğu zaman nefret etme öğretiliyor. Bu 
dünya, öyle bir dünya ki, hırs, dayanışmayı yok ediyor, kötümserlik 
umudu gölgeliyor. Oyle bir dünya ki dostlarım, Afrikalı çocuk yetim 
büyüyor; Kuzey Amerikalı çocuklar bir toplum bilinci olmadan, 
komşularından, ailelerinden uzakta büyüyorlar. 

Yine de şanslıyız, dünyada olumlu değerleri sürdürmek için çalışan 
birçok insan var. İşte bu insanlar sayesinde bu güzel gezegene, 
üzerindeki hayata değer bir gelecek hayal etmek mümkün. 

Hugan'ın bize söylediği gibi, bu geleceğin birçok ismi var; zayıf olanlar 
için ulaşılmaz, utangaç olanlar için bilinmez, cesur olanlar için ise bir 
fırsat. Her insanın barış içinde yaşama hakkı var. Ancak fakirler barış 
yiyemiyorlar, tıpkı el bombaları ve tüfekleri yiyemedikleri gibi. Barışı vaat 
etmenin yanı sıra, dünyadaki hükümetler, halklarının en temel ihtiyaçlarını 
karşılamayı da vaat etmeliler. Fakir halkların refahından en fazla sorumlu 
olan ve bu halkların emanet edildiği dünyadaki en fakir bazı ülkelerin 
liderleri, askeri örgütlerinin büyüklüğünden, kendi insanlarının refahından 
daha önce söz ediyorlar. 

Dünyada gıda, barınak, eğitim, sağlık hizmeti ihtiyacı olan milyonlarca 
insan var. Bu insanlar, saldırı helikopterleriyle ya da savaş jetleriyle 
ilgilenmiyorlar. En yüksek insani gelişim göstergesine sahip 20 ülkenin, 
askeri harcamalarını 3,5 kat arttırdığını görüyoruz. Şayet bu ülkeler bunun 
yerine, ihtiyacı olanlara gerçek anlamda yardımda bulunabilseler, 
dünyada insanları açlıktan kurtarma şansına sahip olabiliriz. 

Bilimsel bir kongre için Ankara'da toplanan siz değerli konuklar ve 
meslektaşlarım, kongre açılış konuşmasında neden bunları dile 
getirdiğimi merak ediyor olabilirsiniz. Nedeni çok basit: Kendi işini yapan 
eczacılar, profesyonel olmanın yanında, birer vatandaş olarak, ülkesine 
ve dünyaya karşı sorumlu insanlardır. Tüm insani sorunların çözümü için 
dünya liderlerini ve siyasileri uyarmak, bizim görevimiz olmalıdır. Halk 
sağlığıyla doğrudan ilgili sağlık çalışanları olarak, savaş ve yoksullukla en 
çok biz mücadele etmeliyiz. Birer eczane işletmecisi olarak, ülkemizin 
yeterince gel lşememesinden birebir etkileniyoruz. Birer insan olarak, 
savaş manzaraları içimizi burkuyor. Kendi çalışmalarımızı ülkemizde ve 
dünyada ezilen insanların yararına nasıl kullanabiliriz diye hepimiz 
düşünmeliyiz. Öncelikle yaşam süresi beklentilerini arttırmak, çocuk ölüm 
oranlarını azaltmak ve bazı hastalıkları kontrol altında tutma konularında 
gelişmelerin kaydedildiğini söylemek istiyorum ve bu alandaki gelişmeler, 
mesleğimizin, üyelerimizin önemli çalışmaları sayesinde gerçekleşmiştir. 

Değerli konuklar, değerli meslektaşlarım; ülkemiz, sağlıklı yaşam 
hakkının vazgeçi lmez o lduğu bir anlayışı savunmalı ve sağlığı 
öncelikli bir politika haline getirmelidir. Hükümetlerin hepsini bu 

doğrul tuda zorlamalıyız. Ülkemizde genel olarak gayri safi yurtiçi 
hâsıladan sağlığa ayrılan pay yüzde 5'ler civarındadır. Türkiye, sağlığa ve 
sosyal güvenliğe ayırdığı payı arttırmak durumundadır; sosyal güvenliğe 
ayırdığı payın, bir karadelik olmadığını, bir sosyal yardım, sosyal devletin 
bir gerekliliği o lduğunu görmek durumundadır. Ayrılan payı düşürmenin 
değil, arttırmanın yollarına bakılmalıdır. IMF'ye verilen niyet mektuplarında 



tasarruf önlemleri yerine, sağlıkta ve ilaçta tasarruf olmayacağı ifade 
edilmelidir. Bunu gerçekleştirmek için de çaba harcamalıyız, mücadele 
etmeliyiz. 

Sayın meslektaşlarım; sosyal güvenlik kurumlarındaki referans fiyat 
sistemi, dünyanın hemen her ülkesinde değişik biçimlerde 
uygulanıyor. Biz de kendi ülkemize uygun, olumlu bir yaklaşım 

geliştirmeliyiz. Türkiye'de jenerik ilacın özendiri lmesi gerekiyor. Bu 
nedenle üreticilerin, reçete yazanların, hastaya sağlık hizmeti sunanların 
jenerik ilaç hakkında bilgilendirilerek jenerik ilaca özendiri lmesi 
vazgeçilmez. Jenerik ilaç uygulaması, sağlık sisteminin yükünü 
azaltacak, maliyet etkinliği ve akılcı reçetelemeyl sağlayacaktır. Giderek 
artan ithal ilaç, ülkemizin daha fazla dışa bağımlı olmasını, ayrıca daha az 
katma değer yaratılmasını ve istenilen fiyat ve sürenin dikte ettirilmesini 
getiriyor. Bugün çok sayıda ilacın ithaline gereksinim yokken, çoğunun 
ülkemizde üretilme şansı varken, ithalatın artması özensizliktir, 
dikkatsizliktir ve kaynakların savrulduğunun göstergesidir. Bu durumun 
önüne geçmek bizim elimizdedir. 

Değerli meslektaşlarım; ülkemizde halen yeni eczacılık fakültesi açılması 
o ldukça manidar bir durumdur. Çünkü şu anda 14 eczacılık fakültesi var, 
2 eczacılık fakültesine öğrenci alınmıyor. A m a gereğinden fazla eczacılık 
fakültemizin o lduğunu burada belirtmek isterim. Biz ilaç savurganlığını 
önleyici, akılcı ilaç kullanımıyla uğraşırken, yeni eczacılık fakültesi 
açılması, işsiz eczacı yetiştirmeyi ortaya çıkarıyor, kaynak israfını 
meydana getiriyor. Bunun için, fakültelerimizin ve YÖK'ün dikkatli bir 
kontenjan değerlendirme yapması gerekmektedir. 

Ü
lkemizdeki insanların sağlıklı yaşam hakkına hizmet etmek, 
onlara daha iyi bir ilaç hizmeti vermek için, Eczacılık Yasası'nın bir 
an önce değişmesi gerekiyor. Çağdaş bir 6197 Sayılı Eczacı ve 

Eczaneler Hakkındaki Yasa'ya ihtiyacımız var, Türkiye'ye yakışan da 
budur. Taslağımızın Başbakanlıkta olduğunu biliyoruz, bir an önce 
Başbakanlıktan Bakanlar Kurulu'nun imzasına açılması için gayret sarf 
ediyoruz. Nüfusa göre eczanelerin esnek sınırlanması gerekiyor, ikinci 
eczacılık kavramı gerekiyor, zorunlu meslek içi eğit im gerekiyor. Bunlar 
hazırlanan yasa taslağında var. Bu düzenlemelerin bir an önce yapılması 
gerekli. Diğer yandan da uluslararası ö lçüde rekabet gücüne sahip, 
yaşam kalitesini arttırıcı, ülke ihtiyacının büyük kısmını karşılayan, 
ihtiyacını arttırmış, teknik zorluklar ve eksiklikler dışında ilacı ülkemizde 
üretebilen ilaç sanayiinin bulunmasının önemini özellikle belirtmek 
istiyorum. Buna inanmamız gerekiyor, inanmanın yanında gereğini de 
yapmamız gerekiyor. 

Diğer yandan, geri ödeme kurumları, gereksiz formalite ve cezalandırıcı 
denet im yerine, eczacının hizmeti geliştirebileceği ortamlar yaratmalı. 
Aksi durum, anlamsız formalite ve gerginlik yaşanmasına neden oluyor. 

Değerli meslektaşlarım; çok az kişi tarihi tek başına değiştirebilecek 
büyüklüğe sahiptir. Ama her birimiz, olayların küçük birer bölümünü 
değişt irmek için çalışırsak, bütün bu hareketlerin sonunda bu neslin tarihi 
yazılacaktır. Her birimizin dünyayı daha iyi bir yer yapmak için 
çalışabileceğine, çalışması gerektiğine inanıyoruz. Bizler yan yana 
çalıştıkça ve birlikte üretmeye gayret ettikçe, dünyanın resminin daha 
belirginleştiğini göreceğiz. 

13 



Benimle paylaştığınıza emin o lduğum, birlikte çalışarak gerçeğe 
dönüştürebi leceğimize inandığım hayalimi tarif etmek istiyorum sizlere: 
21 .Yüzyıla girerken, hayal ett iğim dünya içinde daha fazla dayanışma, 
daha az bireycilik, daha fazla dürüstlük, daha az ikiyüzlülük, daha fazla 
şeffaflık, daha az çürüme, daha fazla inanç, daha az kötümserlik, daha 
fazla merhamet, daha az bencillik olan bir dünya, kısacası içinde daha 
fazla sevgi olan bir dünya. 

Değerli dostlar; Nobel ödüllü Elie VViesel, şöyle demişti: "Sevginin 
tersi nefret değil, kayıtsızlıktır." Daha iyi bir dünya yaratma ilkesi 
izinde ne yol alırsanız alın, sakın kayıtsız kalmayın. Bizlerin 

yaşamında bu büyük bir tehlikedir. Bu kadar çok bilgimiz ve bunu 
umursamayacak kadar az enerjimiz olacak; bu kabul edilemez. 
Kayıtsızlık karşısında umursamanızı rica ediyorum, en iyi eczacılar 
olmaya çalışmanızı rica ediyorum. Çalışmalarımızda küresel adalet ve 
sağlığa -küçük ya da büyük, fark etmez- hemen hizmet etmenin bir 
yolunu bulmamız gerektiğini belirtmek istiyorum. Yapacağımız her olumlu 
hareket, karanlıkları dağıtacaktır. Dünya, olabilecek tüm aydınlanmaya 
muhtaç ve sizler meslektaşlarım, daha iyi bir gelecek için yolumuzu 
aydınlatacaksınız. 

Hepinize teşekkür ediyor, kongreye başarılar diliyor, saygılar sunuyorum. 
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SUNUCU 

- Biz de Sayın Başkana bu anlamlı konuşmasından ötürü teşekkür 
ediyoruz. 

Saygıdeğer katılımcılar; ikinci konuşmacımız, yurtdışından bir misafirimiz, 
Uluslararası Eczacılık Federasyonu Başkanı Mr.Jean Parrot. 

Sayın Parrot buyurun. 



JEAN PARROT 
Uluslararası Eczacılık Federasyonu 
2002-2006 Dönem Başkanı 

Sayın Sağlık Komisyon Temsilcisi, Sayın Başkan, Sayın Sağlık Otoriteleri 
Temsilcileri, Sayın Vekiller, Değerli Meslektaşlar; 

Birliğinizin sekizinci ulusal kongresinin açılış törenine katıldığım için çok 
memnun oldum. 

Size dünya çapında eczacılık ve ilaç bilimlerini temsil etmek ve 
hizmet etmek üzere buradayım. Bugün Türkiye dinamik kitlesi ile 
büyük bir ülke olarak tanınmakta, şu anda sağlık sisteminiz anlamlı 

bir şekilde yeniden teşkil ediliyor. Özellikle Sağlık Sigorta Tasarısı 
sadeleştlriliyor, sizinki gibi milli eczacılık organizasyonlarının bu 
yeniliklerde eczacıların yerini almasını sağlamak gibi önemli bir göreviniz 
var. Sağlık hizmetleri sistemleri, kendi gelirlerinden ve hastaların en iyi 
şekilde hizmet almalarını sağlamak için ekspertizlerinden 
yararlanmalıdırlar. Uluslararası Eczacılık Federasyonu, teşebbüslerinizi 
itina ile desteklemek için vardır. Üyelerinin profesyonel iş ve 
yönetmeliklerini güncellemelerine yardım etmek için beyanatlar ve 
kılavuzlar tedarik eder. Bu kılavuzlar bir çok şirketin deneyimine 
dayanılarak hazırlanmıştır. Eczacıları bu kurallara göre uygulama yapması 
ve uygulamaları yerine getirmesi için teşvik eder. FIP ağına sahip 
uluslararası organizasyonlar ayrıca çeşitli çalışma gruplarında eczacıları 
temsil eden bazı FIP temsilcilerine göre üyelerine yeni fırsatlar da sunar. 
Eczacıların, milli sağlık politikalarının önemli bir unsuru olmasını 
sağlamak için böyle bir katılım kanunidir. Önüne geçme ve hasta 
tedavisinin bu alanında olmak eczacılar için zaruridir. Gayemiz eczacıların 
bütün tartışmalara ve opt imum çalışmalara davet edilmesi, mükemmel i 



ve doğruyu ve tam katkıyı vermesidir. Bu amaçla 21. yüzyıl eczacısı sağlık 
hizmetleri politikasına hizmet etmek ve çalışma güvenliğine ulaşmaya 
riayet etmek için katma değerini gösterebi lme gücünde olmalıdır. Sağlık 
hizmetlerine yeterli ulaşım bir kaç faktöre bağlıdır, sağlık hizmetleri 
kuruluşları, sağlık çalışanları, üyeler ve bunların kişisel yetenekleri. 
Düşünüyorum ki sahnedeki göreceli vurucu durumlar veya flnans veya 
insan kaynakları neredeyse bütün ülkelerde ve artan ihtiyaçta bunlara 
riayet edilir, eczacılar sadece bu geleneksel çerçevede değil gerçek bir 
nizam koyucu olarak da yer alacaklardır. Bazı özel durumlarda ve özel 
hastalar için, bu hususta İngiltere'de ve Kuzey Amerika'daki bazı 
ülkelerde kesinlikle diğer ülkelere ayrıca diğer şirketlere de yansımasını 
hastalara yardımcı olmasından ve sosyal güvenliğin para gereksinimini 
karşılayabileceğinden, destek verdiğimiz yeni teşebbüsler yapılmaktadır. 
Sağlık hizmetleri güvencesi için bu büyük ölçüde küreselleşmenin 
kademeli bir icabı gibi eczacılığa ilişkin değişiklik üzerindeki politikaya 
bağlıdır, yeni sağlık tehlikeleri dönemidir. Bu sonuçlar hem yarar hem de 
çalışanlar için daha iyi bir güvenilirlikle sigorta politikasına sistematik bir 
yaklaşım geliştirmek için gereklidir. Söz konusu o lduğunda eczacılık 
topluluğu, hastalara yardım etmek için her şeyin yapılmasını hatırlatmakla 
ilgilidir. Eczacılar topluluğuna ayrıca kendi tarafından potansiyel karşıt 
tiplerini belirlemek için yönergeler sağlanmalıdır. Kamuoyu ve yönetimler 
güvenlik paydasına büyük bir etki yaptılar. Toplumlarımız karşı karşıya 
oldukları risk ile daha ilgili hale geldiler. Artan göç ve dünya çapındaki 
değişiklikler, enfeksiyöz hastalıkların yayılımının teveccühü. Bu salgınlar 
sınır tanımamaktadırlar. Ekonomik ve politik alanlardaki sayısız netice 
veyayayı l ıma aldırmamaktadır. Hepimiz birbirimize muhtacız bununla 
birlikte strateji bunların tamamının arasında birlik gösteren küresel 
ölçekte tartışmadır ve profesyonel eczacılar, çözümü ortaya koyan ve 
devletinin stratejilerine katkı sağlayan, denet im ve stratejilerin önemli bir 
parçası olmalıdır. Tüm toplum içerisinde, nüfusu bilgilendirebilecek ve de 
otoriteler ile olan savaşı organize edebi lecek en iyi profesyonellerdir. Az 
ve öz olarak mesleğimizin köklü değişimini şekil lendirmek amacı ile 
eczacılık işinin uluslararası tam bir yaklaşımını hepimizin edinmesi gerekir. 
Bu hususta European Europharm'ın faaliyetlerini seçtiğinizi bil iyorum ve 
Avrupa Birliği'nin eczacılık grubu global seviyede temsil ettiği kadarı ile 
eczacıları toplayan değişikliklerin nadir bir perspektifidir. Sonuç olarak 
2009 yılındaki bir sonraki yıllık toplantıyı yapacak olan Türk Eczacıları 
Birliği'nin dinamiklerini selamlamak isterim. Zaten geçmişte yıllık bir 
kongre yapmıştınız. Bu mücadeleye yöneldiğiniz size tekrar teşekkür 
e tmeme izin verin. Bu uluslararası düşüncede başarı sağlamak için 
destekçinizim. FIP takımı ayrıca sizinle beraber çalışmaktan mutluluk 
duymaktadır; öyle ki katılımcılarımız İstanbul'da unutulmaz bir kongre 
yapılmasından hoşnut olacaklardır; kongreniz ve birliğiniz için en iyi 
dileklerimi sunuyorum. Çok teşekkürler. 
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SUNUCU 

- Saygıdeğer katılımcılar; Sağlık Bakanımız Recep Akdağ, bugünkü 
kongremize ailevi bir sebepten ötürü katılamayacağını bizlere iletti. 
Kongremizin başarıyla geçmesi temennilerini de iletiyor. 

Türkiye Büyük Millet Meclisi Sağlık Komisyonu Başkanı Sayın Cevdet 
Erdöl'ü mikrofona davet ediyorum. 

Buyurun Sayın Erdöl. 
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CEVDET ERDÖL 
TBMM Sağlık Komisyonu Başkanı 

S Saygıdeğer Sağlık Komisyonu Üyemiz, Eczacı Milletvekilimiz Sayın 
İrfan Yazıcıoğlu, Türk Eczacıları Birllği'nin Değerli Başkanı Sayın 
Domaç, Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Eczacılar Birliği 

Başkanımız, Dünya Eczacılar Federasyonu Başkanımız, çok değerli 
eczacılık fakültelerinin dekanları, öğretim üyeleri, eczacı meslektaşlarım; 
hepinizi 8.Eczacılık Kongresi'nde, bu anlamlı günde saygıyla 
selamlıyorum. 

Tabii Türk Eczacıları Birliği'nln kuruluşunun 50'ncl yılı olması, kongreye 
ayrı bir anlam katıyor, onun için de ayrıca tebrik ediyorum. İnşallah nice 
50 yıllara hep birlikte diyeceğim, ama hep birlikte zor ulaşırız; inşallah 
eczacılık mesleğinin geleceği daha iyi olur ileriki 50 yıllarda. O temenniyle 
tekrar hepinize en kalbi duygularımla saygılarımı arz ediyorum. 

Sizlere meslektaşlarım diye hitap ettim, ki doğrudur, ben kardiyoloji 
uzmanıyım. Tabip, diş tabibi, eczacılar sağlık mesleğinin çekirdek 
kadrosu olarak görüyor ve hep aynı değer ve ilgiyle kendilerine 
yaklaşılması gerektiğine şahsen inanıyorum. Bizim sağlıkta dönüşümde 
Sosyal Güvenlik Kanununu çıkarırken de görüşmeye ilk davet ettiğimiz 
meslek grupları içerisinde Tabipler Birliği, Eczacılar Birliği ve Dişhekimleri 
Birliği yer aldı, üçünü birden davet ettik, Sayın Domaç buna şahittir. 
Dolayısıyla "meslektaşlarım" tabirimi lütfen siz de bu şekilde algılamış 
olunuz. A m a eczacılık mesleğiyle ilgili komisyonumuzda İrfan Beyle 
birlikte üç değerli arkadaşımız var. Biz, eczacıların düşüncelerini direkt 
onlardan alarak "acaba neler yapabiliriz" in gayreti içerisindeyiz. 



3 Kasım 2002 seçimlerine kadar olan dönem ile ondan sonraki 
dönemde eczacılık mesleğini ilgilendiren çok önemli değişiklikleri 
kıyaslamanızı şahsen arzu ederim. Çok yakın zamana kadar yeşil 

kartlı hastaların ayaktan tedavi oldukları, ayaktan muayene oldukları 
zaman dışarıdan ilaç alamadıklarını hepiniz biliyorsunuz. SSK mensubu 
hastaların ancak ve ancak Türkiye'de bulunan sadece 300 tane 
eczaneden -bu da sigorta hastanelerinin bünyesinde bulunan eczaneler 
oluyor- ilaç alabildiklerini ve dışarıdaki herhangi bir eczaneden ilaç 
alamadıklarını hepiniz biliyorsunuz. Bu rakam, nüfusun yüzde 50'sinden 
fazlasıdır. Yani nüfusun yüzde 50'sinden fazlasına "sadece belli 
eczanelerden ilaç alabileceksiniz", diğer yüzde 50'sininin büyük kısmına 
"istediğiniz yerden ilaç alabileceksiniz" diye söyleyeceksiniz, kamplara 
ayrılmış gibi. Gerçekten bu Türkiye'ye yakışmayan bir tabloydu, bunu hep 
birlikte düzelttik. 

Düzelttiğimiz şeyler bununla da kalmadı; şimdi eczaneye gelen herkese 
sizin sorduğunuz soru, "sağlık güvenceniz nedir; Yeşil Kartlı mısınız, Bağ-
Kur'lu musunuz, Emekli Sandığı mı, SSK mı?" vesaire, ama 2007 
Ocak tan itibaren bu da ortadan kalkacak. Biliyorsunuz, Sosyal Güvenlik 
Kurumu hastanelerini nasıl tek çatı altında blrleştlrdiysek, sosyal güvenlik 
kurumlarını da Sosyal Güvenlik Kurumu adı altında birleştirdik. Artık 
Türkiye Cumhuriyeti vatandaşlık numarasına endeksli bir veritabanını da 
oluşturduğumuz zaman, hasta hangi hastaneye, hangi eczaneye giderse 
gitsin, bilgilerini ilgili kişilerin görebileceği bir veritabanından alabilecek. 
Dolayısıyla eczacılarla ilgili, eczacılık mesleğiyle ilgili yaptığımız çok 
önemli değişiklikler oldu. 

A Ancak bunlardan belki de en fazla beklediğiniz, 6197 Sayılı 
Kanunla ilgili değişikliğin bir an önce yapılması. Bunun için hep 
birlikte, başta İrfan Bey o lmak üzere çalışıyoruz; çünkü biz, 

komisyon olarak görevi İrfan Bey'e devrettik. Dedik ki, "İrfan Yazıcıoğlu, 
eczacılarla ilgili bu kanunu sen takip edeceksin." Sağ olsun, o da canla 
başla çalışıyor. Netice itibariyle hepimizin gayretleriyle bu şu an 
Başbakanlıkta, Başbakanlık Müsteşarı'nın talimatları doğrultusunda, 
anlaşmazlıkların giderilmesi safhasında. Bugün dahi bu konuyu 
görüştüm, muhtemelen yakın zamanda bu da giderilerek Başbakanlıkta, 
Bakanlar Kurulu'nun imzasına açılacak. Netice itibariyle sizlerin kabul 
edebileceği, tarafların gönül rızasıyla kabul edebileceği bir kanun 
olmasını istiyoruz. Yoksa Meclls'ten kanunu çıkarmak, elbette ki Meclis 
çoğunluğumuzla birlikte mümkün, ama bu sizi üzebilecek bir kanun olsun 
istemiyoruz. Sizin ilgi alanınızdakl, sizin mesleğinizi ilgilendiren bu kanun, 
sizin görüşlerinizi tamamen yansıtacak şekilde çıksın istiyoruz. Onun için 
biraz ince eleyip sık dokuyoruz, bunu da mazur görün. 

Bir diğer önemli konu da, Sağlık Bakanlığı'nın kadrolarında değişiklik 
yapan bir kanunu, zannediyorum takip ettiniz; belki de şu ana kadar 
yapılanlar arasında kamuya en fazla eczacı alınmasını sağlayan kanunu 
çıkardık. Bunu da kanun teklifi olarak İrfan Bey, ben ve diğer 
arkadaşlarımla birlikte biz verdik, hızlandırmak için verdik, bakanlığın 
bilgisi dahil inde olan bir teklifti. Bu da sizler için, meslektaşlarımız için 
inşallah hayırlı bir kanun olarak önümüzdeki günlerde yürürlüğe girecek. 
Eczacılar alındığı zaman siz fark edeceksiniz onu; çünkü bizler kanunu 
yaparken biliyoruz. Kamuya 462 kamu eczacısı alınacak, bunu Sağlık 
Bakanlığı peyderpey alacak. 



Ben sözlerimi fazla uzatmak istemiyorum; fakat bir teşekkürü şahsen bir 
borç olarak sizlere, Türk Eczacıları Blrllği'ne, birlik mensuplarına ve birlik 
mensupları nezdinde Başkanımız Sayın Mehmet Domaç Bey'e iletmek 
istiyorum. Daha önceden kanunu çıkmış olan, -bundan sonra eczacılık 
fakültesi çıkacak anlamında söylemiyorum- daha önceden kararı alınmış 
olan Karadeniz Teknik Üniversitesi Eczacılık Fakültesl'nin projesini 
Eczacılar Birliği çizdirdi, eczacılara yakışır bir fakülte olsun diye çizdirdi. 
Kendilerine hassaten Trabzon adına, ilimiz adına da, Sağlık Komisyonu 
Başkanı olarak da teşekkürlerimi lütfen kabul buyurun. Eczacılar Birliği'ne 
ve tüm eczacılara teşekkür ediyorum, inşallah orada öğrencilerimiz çok 
faydalı bir şekilde, iyi bir şekilde yetişir. 

Kongrenizin hayırlı ve uğurlu olmasını temenni ediyorum. Geçmiş 
Ramazan Bayramınızı kutlamakla birlikte yaklaşan Cumhuriyet 
Bayramınızı da ş imdiden kutluyorum. Hepinize saygılar ve sevgiler 

sunuyorum efendim. 

İyi günler. 

- Sayın Erdöl'e de bu anlamlı konuşmasından ötürü teşekkür ediyoruz. 

Değerli katılımcılar; kongre açılış seminerimize geçmeden önce ufak bir 
reklam yapmam istendi. Hemen kongre salonumuzun karşısındaki 
s tandda şöyle bir broşür göreceksiniz. Lütfen bu broşürü alın ve 
inceleyin. Sizlerin yapmış o lduğu bir okul ve bu okulda benim bildiğim 
kadarıyla 220 kız öğrenci eğit im görüyor. Siz de bir öğrenciye burs 
verebilirsiniz. Lütfen karşı standı bir ziyaret edin. 

SUNUCU 
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